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Victor Nelsonnal, az Inter’AFC foci-
csapat tagjával beszélgettem. Az 
Inter’AFC vegyes csapat: magyarok 
és bevándorlók alkotják. A Budapesti 
Labdarúgó Szövetségben a B-1-es 
csoportban játszanak. Victorral a 
fociról, az Afrikai-Magyar Egyesü-
letről, a magyarországi életről és a 
bevándorlók helyzetéről beszélget-
tünk. Victor Nigériában született, 10 
éve él Magyarországon, 2006 óta ját-
szik a csapatban. Magyar feleségével 
és 5 hónapos kislányával él, fodrász-
ként dolgozik. 

Miért választottad Magyarországot?
Profi focistaként jöttem ide. Az ügynö-
köm magyarokkal kötött szerződést. Ha 
adódik egy lehetőség, meg kell ragadni. 

A focicsapat többi tagja honnan szár-
mazik?
Kamerun, Guinea, Szenegál, Szudán, 
Irak, Irán, régebben kubaiak is voltak, 
de ők elmentek. Ma a csapat több mint 
fele magyar. 

Az Afrikai-Magyar Egyesülettel 
hogyan alakult ki a kapcsolat?
Amióta én ott vagyok, vagyis 2006 óta 
Balogh Sándor az AHU elnöke folya-
matosan támogat minket. Nagyon segí-
tőkész és sokat köszönhetünk neki. 
Nem könnyű ilyen sokáig a csapatot a 
bajnokságban tartani támogatás nélkül. 

Mire szoktátok költeni a támogatást?
Kezdetben egy csapatunk volt, de most 
már az utánpótlás biztosítása a felté-
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tele a bajnokságban maradásnak, úgy-
hogy sokkal nehezebb és drágább lett 
a ligában maradni. Havonta kell fizet-
nünk a Budapesti Futball Szövetség-
nek a játékért. Azt mondják, a játékve-
zetőknek kell a pénz. Két szervezetnek 
kell fizetnünk: A budapesti ligának és a 
Magyar Labdarúgó Szövetségnek. Sok 
játékosnak nincs egészségügyi biztosí-
tása, mert nehezen kapják meg a tartóz-
kodási engedélyt, és biztosítás nélkül 
nagyon drága az egészségügyi ellátás, 
de elkerülhetetlen: az orvosnak kell iga-
zolnia, hogy a sportoló fizikailag alkal-
mas a játékra. 

Itthon érzed magad Magyarországon?
Igen, ez a második otthonom. 

Mit gondolsz a magyarokról? Nyi-
tottnak, befogadónak látod őket vagy 
vegyesek a tapasztalataid?
A Bevándorlási Hivatalt nem számítva 
jó benyomásaim vannak a magyarok-
ról. Majdnem olyan, mintha otthon len-
nék. 

Szélsőségesekkel nem találkoztál?
Lehet, hogy szerencsés vagyok, de soha 
nem találkoztam velük. Nem megyek 
gyakran a városba, a fodrászatból a 
focicsapathoz megyek. Nem járok sokat 
bulizni. Bárhol előfordulhat, hogy szél-
sőségessel találkozol, nem csak Magyar-
országon vannak rasszisták. Minden-
hol vannak jó és rossz emberek. Van-
nak olyanok, akik nem látják be, hogy 
az emberek egyenlőek.

Miért laknak a színesbőrűek főként a 
VIII. kerületben?
Ez a környék kellemes, toleránsak az 
emberek, nem találkozom agresszív, 
veszekedős emberekkel, nincs diszkri-
mináció, a romák elfogadnak minket.

Térjünk vissza a Bevándorlási Hiva-
talra. Említetted, hogy rossz tapasz-
talataid voltak. 
Nagyon rosszak. Nem vizsgálják meg a 
konkrét eseteket. Mindenkit ugyanúgy 
kezelnek, mindenkivel tiszteletlenül 
bánnak. Úgy viselkednek a jelentkezők-
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kel, mintha gyűlölnék őket. Azt érezte-
tik, hogy nem akarnak téged. A Beván-
dorlási Hivatal a magyar emberek abszo-
lút ellentéte. A bevándorlók próbálnak 
jót tenni a társadalomnak, ezt lehetetle-
nítik el. Dolgozni akarnak, adót fizetni. 
De nem engedik meg nekik, hogy dol-
gozzanak, ezért könnyen a bűnözés 
útjára léphetnek. Vannak emberek, akik 
a nehéz helyzetben lévőket keresik, és 
beleviszik őket a bűnözésbe, sok pénzt 
ajánlva nekik. A Bevándorlási Hivatal 
állandó időhúzása belesodorja a beván-
dorlókat a bűnözésbe, nem hagynak 
más választást. A menekültstátusszal 
érkezők még nehezebb helyzetben van-
nak, ők nem tudnak akárhova menni. 
Kénytelenek itt maradni, de nem tud-
nak dolgozni. Hogyan tudnák akkor túl-
élni ezt a hosszú időszakot az embe-
rek? Ez a helyzet nem jó az országnak. 
Olyan ez, mint egy reménytelen küz-
delem: mi nem tudunk sok segítséget 
ajánlani a tartózkodási engedély nélkül. 
A bűnözés pedig jól fizet. Nagyon remé-
lem, hogy valaki beszélni fog a Beván-

dorlási Hivatallal, hogy változtassanak 
a hozzáállásukon és a módszereiken. 

Konkrét példákat tudsz mondani a 
méltatlan eljárásra?
Van egy focista, akinek már gyereke is 
van, 2006 vagy 2007 óta Magyarorszá-
gon él, és még mindig nincs állandó tar-
tózkodási engedélye. Számtalanszor visz-
szautasították azzal az okkal, hogy nem 
mutatta be az útlevelét. Erre ő bebizonyí-
totta, hogy átadta. Talán elveszett a rend-
szerben. Egy másik fiú igényelt állandó 
tartózkodási engedélyt, de nem kapta 
meg, időközben lejárt az ideiglenes enge-
délye. A rendőrség elfogta, így most a 
kitoloncolásra vár. De néha nem küldik ki 
őket, mert nincsenek meg a hivatalos papí-
rok a kitoloncoláshoz, így itt kell időnként 
több mint egy évet fogságban tölteniük. 
Mire kiszabadulnak, sokszor rászoknak a 
cigire, fűre, és nem képesek már focizni. 
Az is előfordul, hogy mire megkapnák az 
állandó tartózkodási engedélyt, kiöreg-
szenek a sportolásból. Szomorú ezeket az 
elpazarolt tehetségeket látni. 




